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GCSC Statutes  

Section 25 (“Distribution of Funds”) 
 

 
 
The GCSC funds are distributed on the basis of section 25 of the GCSC statutes. 
 
 
(2) Project funding: Funding requests can only be submitted by members. They must correspond to 
the goals and measures of the GCSC. The following criteria are decisive when selecting the projects 
to be funded: 
 
1. The projects must demonstrably make a contribution to the training of doctoral candidates (§ 1) 
 
2. The projects must fit into the research profile of the GCSC (§ 2, Paragraph 2). Projects that 
contribute to the further conceptual development of the research profile are particularly worthy of 
funding. 
 
3. The projects should not only involve doctoral researchers on the sidelines, but should have been 
conceptualized specifically for the promotion of doctoral researchers - and if possible together with 
them - and be organized and carried out with their active participation. 
 
4. Funding proposals can be granted to projects of academic excellence; especially programs and 
groups that can be shown to have already done excellent work. 
 
5. The projects should demonstrate interdisciplinary potential and should be, if possible, planned and 
carried out with the participation of several disciplines involved in the GCSC. 
 
6. If possible, projects should have an international dimension (e.g. international speakers and / or 
cooperation partners). 
 
7. The projects should contribute to the public image and to the external - national and above all 
international - visibility of the GCSC. 
 
  
(3) Applications must name at least one responsible project manager. Furthermore, they must contain 
a project description, which should show the extent to which the project is based on the goals and 
measures of the GCSC as well as information on the amount of the requested funds. 
 
 
(4) Applications must be submitted in writing to the Executive Board in good time. The Executive 
Board assesses the relevance of the applications for the goals of the GCSC as well as the academic 
quality of the projects and decides on the eligibility of the applications. 
 
 
******************************************************************************************************************** 
 
 
Die Mittelverteilung des GCSC erfolgt aufgrund des  § 25 der GCSC-Satzung 
 
(2) Projektförderung: Anträge auf Mittelzuweisung können nur durch Mitglieder gestellt werden. Sie 
müssen den Zielen und Maßnahmen des GCSC entsprechen. Folgende Kriterien sind bei der 
Auswahl der zu fördernden Projekte maßgeblich: 
 
1.      Die Projekte müssen nachweislich einen Beitrag zur Doktoranden- bzw. 
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Doktorandinnenausbildung leisten (§ 1) 
 
2.      Die Projekte müssen in das Forschungsprofil des GCSC passen (§ 2, Absatz 2). Besonders 
förderungswürdig sind Projekte, die zur konzeptionellen Weiterentwicklung des Forschungsprofils 
beitragen.  
 
3.      Die Projekte sollten Doktorandinnen und Doktoranden nicht nur am Rande mit einbinden, 
sondern spezifisch für die Förderung von Doktorandinnen und Doktoranden – und nach Möglichkeit 
gemeinsam mit ihnen – entwickelt worden sein und unter ihrer aktiven Beteiligung organisiert und 
durchgeführt werden. 
 
4.      Gefördert werden wissenschaftlich exzellente Projekte, vor allem Programme und Gruppen, die 
nachweislich bereits exzellente Arbeit geleistet haben.  
 
5.      Die Projekte sollen interdisziplinär anschlussfähig sein und möglichst unter Beteiligung von 
mehreren am GCSC beteiligten Disziplinen geplant und durchgeführt werden. 
 
6.      Nach Möglichkeit sollten Projekte eine internationale Dimension (z.B. internationale 
Referentinnen und Referenten und/oder Kooperationspartner) haben.  
 
7.      Die Projekte sollten einen Beitrag zur Außendarstellung und externen – nationalen und vor allem 
internationalen – Sichtbarkeit des GCSC leisten. 
 
  
(3) Anträge müssen mindestens eine verantwortliche Projektleiterin oder einen verantwortlichen 
Projektleiter nennen. Des Weiteren müssen sie eine Projektbeschreibung enthalten, aus der 
hervorgehen soll, inwiefern das Projekt sich an den Zielen und Maßnahmen des GCSC orientiert 
sowie Angaben über die Höhe der beantragten Mittel.  
 
  
(4) Die Anträge sind rechtzeitig in schriftlicher Form an den Vorstand (Executive Board) zu richten. 
Der Vorstand (Executive Board) beurteilt die Einschlägigkeit der Anträge für die Ziele des GCSC 
sowie die wissenschaftliche Qualität der Projekte und entscheidet über die Förderungswürdigkeit der 
Anträge. 
 
 


